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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру,
которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово,
последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без
пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене
распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ
в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ
запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную
последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца
могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например:
А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы
к заданиям с развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения
заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с
развернутым ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей
статистике.

1.  Установите соответствие между репликами-стимулами 1−4 и ответными
репликами А−Е. Выберите один из предложенных вариантов ответа. Одна ответ-
ная реплика (А−Е) является лишней.
 

1  — Are you doing anything special tonight?
2  — Is he still in hospital?
3  — Has he spoken to the boss about it?
4  — What’s your final say?

A.  None at all.
В.  I am afraid so.
С. I am afraid not.
D.  I am not sure yet.
E.  I am at a loss.

1) 1A2D3B4C 2) 1B2E3C4A 3) 1D2C3A4B 4) 1B2A3D4E
5) 1D2B3C4E

2.  Выберите ответную реплику, подходящую по смыслу к предложенной ре-
плике-стимулу.
 

I’ll give you a ring when things get easier.
1) I certainly won’t 2) It depends 3) Not really 4) I’m afraid so

5) That'll be fine

I think the computer is such (1) ... useful invention. Take e-mail, for example. It is
a very easy way to write letters. When I was younger, I rarely ever put pen to  (2)  ...
paper, not even to say 'thank you' for presents sent by my relatives. Now, though, you
can't keep me away  (3)  ... the keyboard. I can spend hours typing away  (4)  ... my
computer, all types of messages to all types of people. One of  (5)  ... worst
disadvantages for me of writing (6) ... hand was always the embarrassment of knowing
that people would criticise my untidy handwriting and careless spelling. Now
thanks (7) ... the spell-check, I can easily edit my letters. Teenagers nowadays take all
this (8) ... granted, they don't realise how fortunate they are.

3.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (1).

1) а 2) an 3) the 4) -

4.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (2).

1) a 2) an 3) the 4) -

5.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (3).

1) from 2) of 3) off 4) -

6.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (4).

1) at 2) on 3) with 4) in
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7.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (5).

1) а 2) an 3) the 4) -

8.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (6).

1) by 2) in 3) at 4) with

9.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (7).

1) for 2) to 3) by 4) -

10.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (8).

1) at 2) by 3) for 4) on

The American bald eagle (1) ... off the endangered register in the next two years.
More than 1,130 animals and plants  (2)  ... by the US Fish and Wildlife Service as
endangered or threatened, making it illegal to kill or harm them. Until now, few species
had been removed from the register and when they were it was usually because
they  (3)  ... extinct. As America's national bird, the bald eagle has been protected in
various ways since 1940. The eagle, that is not really bald but looks it because of the
white feathers on its head, (4) ... only in North America. It (5) ... the centre of attention
in the argument about the best way to protect endangered species. Most
environmentalists agree that if the use of pesticides isn't reduced, it  (6)  ... the
reproductive system of rare species. But fortunately, there are now more than 5,000
nesting pairs of the bald eagle in the continental US and the numbers (7)  ... at 10 per
cent a year.

11.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (1).

1) will probably take 2) will probably be taken 3) is probably taking
4) takes probably

12.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (4).

1) has found 2) is finding 3) is found 4) finds

13.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (6).

1) has certainly affected 2) will certainly affect
3) will certainly be affected 4) is certainly affected

14.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (7).

1) have been grown 2) had grown 3) are grown 4) are growing
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§ 1. The Slimden Music Festival is one of the longest-running musical festivals in
the UK. Founded in 1978, Slimden is a week-long festival for young musicians under
the age of sixteen. There are children of all ages and they can play every instrument
you can imagine. It really is something to see them arriving with their trumpets, guitars
and drum sets. There’s a sense of excitement in the air. Everyone knows this is going to
be a special week which could help them launch a professional career.

§ 2. All of these kids are promising musicians who have managed to catch the
attention of a team of musical experts. All of them have been recommended by
someone who has noticed their talent. Their performances have been recorded and sent
to the team of experts, who decide which lucky youngster will get a place. Every year,
more than ten thousand people apply, but only five hundred are chosen.

§ 3. With that level of competition, standards are obviously high. No one is likely
to get a place without making a serious effort. All of them are still at school and they
are expected to spend seven or eight hours a day on their academic studies. However, to
get this good at their instruments, they must also dedicate several hours a day to
practice. This means that they have little time for socialising. Fortunately, the
organisers realise this and they make sure that there are plenty of chances to have some
fun. There are daily trips to places of interest and there’s a disco every night.

§ 4. Fourteen-year-old Blanca picked up the flute when she was six and has been a
member of her school orchestra for a couple of years. Her teacher thought she had
something special and suggested that she apply for a place. Blanca couldn’t decide
whether to go or not, but now she’s here, you can’t help noticing her enthusiasm.

§ 5. Many of the children at Slimden are looking forward to playing side-by-side
with some of the most famous classical musicians and directors in the country. «This is
my second festival and I want to be spotted by one of the musical directors», says
Luigi, «I learnt a lot the last time I came and I’ve spent the last year developing those
skills. I hope someone notices me and that I get offered a place in the national
orchestra».

§ 6. Over the week, the children take part in various workshops and work on
learning new pieces of music. They’ve also benefited from personal feedback from the
professionals and had a laugh with their new friends. Everyone’s had an incredible
time.

15.  Выберите один из предложенных вариантов ответа в соответствии с со-
держанием приведенного выше текста.
 

What does it say in paragraph 1 about the people arriving at the festival?
1) They seem to be enthusiastic. 2) They don’t know where they’re going.

3) They are people of all ages.

16.  Выберите один из предложенных вариантов ответа в соответствии с со-
держанием приведенного выше текста.
 

The festival organisers understand that the children ...
1) won’t make much effort during the festival.

2) need to have some time to relax during the festival.
3) won’t be interested in socialising with each other.

17.  Выберите один из предложенных вариантов ответа в соответствии с со-
держанием приведенного выше текста.
 

Before the festival, Blanca ...
1) didn’t know if she should attend. 2) had only just started playing the flute.

3) was very enthusiastic about going.

18.  Выберите один из предложенных вариантов ответа в соответствии с со-
держанием приведенного выше текста
 

What does Luigi hope to achieve by attending the festival?
1) To learn some new skills. 2) To meet other children with talent.

3) To make a good impression.

19.  Прочитайте текст. Выпишите по два лишних слова в порядке их предъяв-
ления в тексте.
 

One of my clients was recently arrested for a crime he hadn't committed, and I was
able to persuade the police what they'd made a mistake. It's a great feeling helping
people when they there are in trouble.
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20.  Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скоб-
ках.
 

I signed the contract the (на днях) day.

21.  Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скоб-
ках.
 

Hardly anyone noticed my new dress, (не так ли)?

22.  Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скоб-
ках.
 

I think you have to (принять) into account that he’s a good deal younger than the
rest of us.

23.  Прочитайте предложения. Заполните пропуски ОДНИМ словом, подхо-
дящим по смыслу сразу для двух предложений. Запишите слово в бланке ответов
только ОДИН раз.
 

Can you lend me а ... with this box? It’s really heavy.
The movie was scary but on the other ... it made me laugh.

In an era when family cars are about as (1) ... as fridges, Volkswagen has taken the
most (2)  ... car of all time, the ‘Beetle’, back to the (3)  ... board and given it a (4)  ...
look.

24.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложен-
ных. B ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предло-
жении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и
что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (1).
 

FUTURE, SUCCESS, DRAW, CHARISMA

25.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложен-
ных. B ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предло-
жении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и
что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (2).
 

FUTURE, SUCCESS, DRAW, CHARISMA

26.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложен-
ных. B ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предло-
жении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и
что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (3).
 

FUTURE, SUCCESS, DRAW, CHARISMA

27.  Прочитайте текст. Выберите подходящее по смыслу слово из предложен-
ных. B ответ запишите слово в той форме, в которой оно должно стоять в предло-
жении. Помните, что каждое слово может быть использовано только один раз и
что заданную форму слова необходимо изменить. Заполните пропуск (4).
 

FUTURE, SUCCESS, DRAW, CHARISMA
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1.  I have visited many countries, but it was Brazil that impressed me rather more
than any other.

2.  Having graduated from university with a degree in biology, I would wanted to
travel and see

3.  either wild animals and plants in their natural habitat. People who had visited
Brazil described

4.    how much beautiful it was and I discovered that what they had told me was
true. First of all,

5.    approximately a quarter of the world’s plant species they are found in the
Amazon basin, so no

6.  other matter where you go, you see the most beautiful plants, including orchids.
Whatever part of

7.  Brazil you go to it, you won’t be disappointed. However, I believe the southern
states can be the most

8.   magical and it is because I very love flowers that I enjoyed myself so much.
Having lost my camera, I

9.  wasn’t been able to take photos, but I saw a lot of the local fauna and flora. It
was a wonderful experience

10.  and, taking into my consideration the amount of time I had at my disposal, I
managed to see a lot.

28.  Прочитайте текст. Из строки (2) выпишите ОДНО лишнее слово.

29.  Прочитайте текст. Из строки (3) выпишите ОДНО лишнее слово.

30.  Прочитайте текст. Из строки (4) выпишите ОДНО лишнее слово.

31.  Прочитайте текст. Из строки (5) выпишите ОДНО лишнее слово.

32.  Прочитайте текст. Из строки (6) выпишите ОДНО лишнее слово.

33.  Прочитайте текст. Из строки (7) выпишите ОДНО лишнее слово.

34.  Прочитайте текст. Из строки (8) выпишите ОДНО лишнее слово.

35.  Прочитайте текст. Из строки (9) выпишите ОДНО лишнее слово.

36.  Прочитайте текст. Из строки (10) выпишите ОДНО лишнее слово.

1.  She described the whole play to us ... detail.
2.  Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3.  The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4.  There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5.  ... Susan use to be slim when she was at university?
6.   Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in

Literature in 2016.
37.  Прочитайте предложение (1). Заполните пропуск ОДНИМ словом, подхо-

дящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

38.  Прочитайте предложение (2). Заполните каждый из пропусков только
ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15
символов.

39.  Прочитайте предложение (3). Заполните каждый из пропусков только
ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15
символов.

40.  Прочитайте предложение  (4). Заполните каждый из пропусков только
ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15
символов.


